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Deltagere: Forældrerepræsentanter: Mille Hansen, Lars Basse, Benjamin Ejlertsen, 

Djonni Højholt, Astrid Lavsen Jensen 

Foreningsrepræsentanter: Morten Løvschall (LEV), Mette Ostenfeld 

(Autismeforeningen) 

Medarbejderrepræsentanter: Mads Hollensen (HJT), Julie Ruberg (LAD) 

Ledelsesrepræsentanter.: Joan Aastrøm, Henrik Dahl  

 

Afbud: Lars Basse, (Morten Løvschall), Mads Hollensen 

 

Punkt 84: Godkendelser 

Valg af mødeleder 
a. Referat fra sidste møde 

b. Dagsorden for dette møde 

 

 

Benjamin blev mødeleder 

a. Godkendt 

b. Godkendt 

 

Punkt 85: 
 

Meddelelser 

herunder meddelelser fra formanden 
a.  

b. Øvrige meddelelser 

 

 

 

a. Ingen 

 

b. Der har været udtrykt ønske fra skoleområdet om at undersøge 

muligheden for at ansøge om fortsættelse af frihedsforsøget. 

 

Selvom frihedsforsøget ikke har haft se helt store virkninger på 

skolen, anbefaler Børnespecialcentrets skolebestyrelse også en 

forlængelse.  

 

Punkt 86: 

 

Håndtering af besparelser i 2024 

Orientering 
Status på besparelser fra og med sidste år på 3.7 mio. i centret. 

Forflyttelse af medarbejdere fra Hjortholmskolen 

 

 

 

86 og 87 samlet orientering 

 

Længere orientering om de foreslåede besparelser samt om de økonomi-

ske udfordringer i 2024 jf. besparelser besluttet i 2023. 
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Der har den 6/3 været afholdt personalemøde på skolen, hvor udfordrin-

gerne – og sammenhængen mellem dem – blev gennemgået. 

 

I 2024 er økonomien udfordret af besparelserne besluttet i 2023. 

Det har sin primære årsag i elever på reduceret skema (med reduceret 

takstbetaling), at der ikke kommer helt så mange elever som forventet 

samt at der i lyset af de kommende besparelser i 2025 ikke er mulighed 

for at ”satse” eller skubbe problemet. Der er for mange medarbejdere ift. 

elevtallet. 

 

• Vi skal reducere vores udgifter. Jo tidligere på året, jo større ef-

fekt 

• Vi forsøger at undgå afskedigelser! 

• Når kollegaer siger op, erstattes de ikke, ligesom vikariater, der 

udløber ikke forlænges. 

• Hvis der kommer elever på ”skæve” tidspunkter optager vi – 

uden at ansætte, men evt. omfordele ressourcer 

• Ledelsen er bedt om at ”ressourceoptimere”. Det betyder at an-

vende ressourcerne mest effektivt: Need to have/nice to have. 

• Skoleårets planlægning kan ikke gennemføres som normalt, da vi 

ikke ønsker noget, der kunne blive en pseudo-proces 

• Vil blive drøftet i TRIO´en 

 

• Lige nu har Spiretårnet behov for at ansætte, grundet flere børn. 

Der er brug for to medarbejdere 

• Det er meddelt, at vi arbejder på en hurtig forflyttelse og har af-

talt med Spiretårnet, at vi præsenterer en gruppe af mulige kandi-

dater for Spiretårnets ledelse. 

• Hvis nogen skulle have lyst til frivillig overflytning, skal ledelsen 

have besked 

• En overflytning indenfor centret er et vilkår man er forpligtet til. 

Der er ikke tale om en ”væsentlig vilkårsændring”, selvom det fø-

les sådan. 

• Overflytning effektueres med virkning fra den 18/3  

 

Opfordring til at tage godt imod de to nye medarbejdere. 

 

Omkring besparelserne fra 2025 og 2026: 

• Ved det nuværende elevtal, forventes reduktionerne i 2025 at 

dreje sig om 6-8 medarbejdere. 
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• Alle dele af budgettet vil holde for til en tæt gennemgang. Men 

det eneste der for alvor batter, er lønninger.  

• Endelig tidsplan vil blive drøftet i TRIO og MED, ligesom krite-

rier for eventuel afsked vil blive drøftet og fastlagt. 

 

Bestyrelsen udtrykker stor bekymring for det fremtidige tilbud, men har i 

høj grad også tankerne hos medarbejderne i denne svære situation. 

 

Punkt 87: 
 

Status, besparelser jf. komponentundersøgelse og høring 

Drøftelse 
Den resterende del af den udsendte tidsplan ser således ud: 

10. april 2024 Økonomiudvalget drøfter forslag 

17. april 2024 Kommunalbestyrelsen beslutter forslag 

 

 

 

Se pkt. 86 

Punkt 88: 
 

Orientering fra elevråd 
a. Hjortholmskolen 

b. Ladegårdsskolen 

 

 

 

a. Filmklub 

Populært tiltag bl.a. med popcornmaskine 

 

b. I.a.b. 

Punkt 89: 
 

Synlig skolebestyrelse 
Opfølgning på punktet om synlighed og videre drøftelser om emnet. 

Benjamin fremlægger udkast til manuskript på mødet. 

 

 

 

Benjamin fremlagde – og havde fremsendt – forslag til temaer. 

Rigtig godt grundlag at arbejde videre på. 

 

Morten optager og klipper 

 

Flg. giver kun mening som noter for de tilstedeværende bestyrelses-

medlemmer: 

Flere spørgsmål: 

Spørgsmålene stilles … men klippes ud       

Hvilke emner taler man om på møderne? 

Vil I gerne have henvendelser? 
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Uhøjtidelig og imødekommende form på møderne. Man bidrager med 

det man kan. Man har forskellige kompetencer, uddannelser og erfarin-

ger. 

Man får lidt at spise og smalltalker 

Sætningerne fra ”Børnesynet” må gerne indgå 

Har man mulighed for at påvirke skolen og dens udvikling? 

Divergensen i vores lille gruppe af elever (200) er næsten lige så stor 

som antallet af elever … 

 

OBS: Referat på forældre-aula 

 

Punkt 90: 
 

Orientering fra skolerne 
a. Hjortholmskolen 

b. Ladegårdsskolen 

 

 

 

a. Pkt. 86 og 87 indeholdt den væsentligste information. 

 

Temamøde om selvskade 

 

Hvilken skole skal vi være? Spørgsmålet trænger sig på, hvis 

komponentbesparelserne gennemføres. 

 

b. Placeringen afd. 3 – der arbejdes på højtryk for en løsning 

Nye elever – elevtallet holder (mindst) 

Punkt 91: 
 

Eventuelt, herunder næste møde 
 

 

 

Henrik fremsender Doodle om placeringen af næste møde … 

Medsend kørselsgodtgørelses-skema med referatet 

 

Skoleplanen må gerne præsenteres på et kommende bestyrelsesmøde 

 

Principper på dagsordenen, når der er plads. Gerne om skærmbrug 

 

Ref: Henrik Dahl 


